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II-2/913-1/2015. ikt.sz. 

Jegyzőkönyv 
 
Készült: Dévaványai Közös Önkormányzat Hivatalában 2015. április 13-án megtartott 
Szociális és Egészségügyi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Kanó József bizottság elnöke  
 Dr. Demeter Erzsébet bizottság tagja 
 Nagy Erzsébet bizottság tagja 
 
Távol maradt: 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
  
Tanácskozási joggal részt vesz: 
                          Valánszki Róbert polgármester 
 Szarka Andrea                   aljegyző 
  
Meghívott: 
 Gyányi Irén szociális főelőadó 
  
Jegyzőkönyvvezető: Toókos Mária           igazgatási ügyintéző 
 
Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – Köszönti a bizottság 
ülésén Valánszki Róbert polgármestert, Szarka Andrea aljegyzőnőt, Gyányi Irén szociális 
főelőadót, Toókos Mária igazgatási ügyintézőt, köszönti továbbá a bizottság jelenlévő tagjait. 
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 fő.  
Távol maradt Nyuzó Marietta bizottsági tag, aki távolmaradásának okát jelezte. 
 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait: 
 

1. Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 2014-
2019-es önkormányzati ciklusra. 
Előadó: Valánszki Róbert polgármester 
 

2. A lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolója 2014. évben végzett munkájáról. 
Beszámoló a Szociális Földprogramról.  
Előadó: Gyányi Irén szociális főelőadó 
 

3. A Szociális és Egészségügyi Bizottság hatáskörébe tartozó benyújtott kérelmek 
elbírálása.  
Előadó: Toókos Mária igazgatási ügyintéző 
 

4. Bejelentések 
 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirendi pont 
megtárgyalására javaslata?  
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Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el. Elmondja, 
hogy az ülés 3-4. napirendi pontjai a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján zárt ülés keretében kerülnek 
megtárgyalásra.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 

955/2015.(IV.13.) Dv. Kt. Szeü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága a 2015. április 13-án tartandó nyílt ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja 
el: 

 
1. Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 2014-

2019-es önkormányzati ciklusra. 
Előadó: Valánszki Róbert polgármester 
 

2. A lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolója 2014. évben végzett munkájáról. 
Beszámoló a Szociális Földprogramról.  
Előadó: Gyányi Irén szociális főelőadó 
 

3. A Szociális és Egészségügyi Bizottság hatáskörébe tartozó benyújtott kérelmek 
elbírálása.  
Előadó: Toókos Mária igazgatási ügyintéző 
 

4. Bejelentések 
 

1. Napirendi pont: Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) 

véleményezése a 2014-2019-es önkormányzati ciklusra. 

 
Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – Rátér az első napirend 
pont megtárgyalására, amely az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) 
véleményezése a 2014-2019-es önkormányzati ciklusra. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Valánszki Róbert polgármester részére. 
 
Valánszki Róbert polgármester – Köszönti az ülésen megjelenteket. Jogszabályi 
kötelezettségnek tesznek eleget, amikor a gazdasági programot elkészítik. Általános 
tájékoztatón túl tartalmazza az önkormányzati törvényben leírt és kötelezően ellátandó 
feladatokat. A tájékoztatóban fel vannak sorolva azok a dolgok amik megvannak a településen 
és azok is melyek hiányoznak. Azok a dolgok, melyek az elkövetkezendő időszakban célként 
szerepelnek azok felsorolás jelleggel szerepelnek a gazdasági programban. Néhány 
mondatban említést tesz a megvalósítandó célokról.  
A gazdasági program számadatokat is tartalmaz bevétel-kiadás alakulása szempontjából. 
Amennyiben a bizottsági tagok részéről ötletek merülnek fel, azokat szívesen veszik és a 
gazdasági programba is beépítésre kerülnek. 
Röviden ennyiben kívánta kiegészíteni az írásban leírtakat.  
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Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – Megköszöni a 
polgármesternek az elmondottakat. 
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás a résztvevők részéről nem hangzik el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé az önkormányzat 2014-2019-es 
önkormányzati ciklusra szóló gazdasági programját kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 

  956/2015. (IV. 13.) Dv. Kt. Szeü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-
testületének 2014-2019. évre vonatkozó gazdasági programját a mellékelt tervezet 
szerint fogadja el. 
 

 (Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2014-2019. évre vonatkozó 
gazdasági programja a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
2.napirend: A lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és Egészségügyi 

Bizottság beszámolója 2014. évben végzett munkájáról. 

 
Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke – Rátér a második napirendi pont 
megtárgyalására, amely a lakosság szociális helyzetének értékelése, a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság beszámolója 2014. évben végzett munkájáról.  
Megkéri Gyányi Irén szociális főelőadót, hogy részletes tájékoztatást adjon a bizottság 
részére. 
 
Gyányi Irén szociális főelőadó – Köszönti a bizottsági ülésen megjelenteket. Elmondja, hogy 
a beszámoló legelején a jogszabályi változásokat próbálta részletesen bemutatni a 
bizottságnak. Már a tavalyi évben is volt olyan jogszabályi változás, mely a mindennapi 
feladatokat érintette és az idei évben március 1-től is bevezetésre került olyan jogszabály, 
mely az önkormányzati támogatások rendszerét érintette. Ezt követően részleteiben bemutatta 
milyen intézményi háttér van, egészségügyi ellátásban, szociális ellátásban, gyermeknevelési 
ellátásban milyen intézmények működnek, ez a szociális helyzetet mindenféleképpen érinti. 
Ez minden évben bemutatásra kerül.  
A bizottságot ismertetve leírta, hogy a munkatervben leírtaknak megfelelően minden 
alkalommal megtartották ülésüket, melyen határozatképesek voltak. A 2014-es évben 
összesen 24 alkalommal ülésezett a bizottság, 3425 darab egyedi döntés született, 10 esetben 
beszámolót véleményeztek, 1 esetben rendelet tervezetet véleményeztek és egyéb előkészítő 
véleményezés is volt összesen 6 darab.  
A beszámolóban leírta a bizottság hatáskörébe milyen ügyek tartoztak. Ezek a következőek 
voltak önkormányzati segélyek, a Szociális Földprogram működésével kapcsolatos döntések, 
Bursa Hungarica, adósságkezelési támogatás, szociális bérlakás ügyek, életkezdési 
támogatások. 
Ezt követően részletezte, hogy az önkormányzati segélyeknél túl sok változás nem volt, hogy 
mire kérik a támogatást a kérelmezők. Az indokok között szerepelt a megélhetés, 
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gyógyszerköltség, tisztítószer, mosószer vásárlása, tankönyv, intézményi térítési díj, ruházat, 
tüzelő vásárlása illetve egyéb váratlan helyzetekre.  
A beiskolázási támogatást részletesen bemutatta a rendeletben meghatározott legkisebb és 
legnagyobb összeghatárok megjelölésével. 2014-es évben 209 kérelemmel kapcsolatban 
hozott döntést a bizottság, mely 1.744.000,-Ft-ot jelentett, ez 2013-ban 1.696.000,-Ft volt. 
Ezeknek az adatoknak a bemutatásánál is történtek változások, melyről röviden említést tesz.  
Az intézményi térítési díjak esetében egyre inkább csökkenek a kérelmek, hiszen normatív 
alapon nagyon sokan jogosultak erre a támogatásra.  
A Szociális Földprogramról szintén tett említést a beszámolóban. 2014. évben összesen 225 
igénylő volt, mely során 218 kérelem lett pozitívan elbírálva, a fennmaradó 7 kérelem nem 
felelt meg a rendeletnek. Megemlíti a kérelmezők részére kiosztott naposcsibék és tápra 
vonatkozó adatokat.  
A Bursa Hungarica támogatás során csökkent a kérelmezők száma, összesen 9 tanuló 
nyújtotta be kérelmét a 2014-es évben. Ismerteti a bizottsággal a pályázat típusait és azokra 
beadott kérelmek számát.  
Az önkormányzati segélyre felhasznált pénzt összevontan gyűjtötte ki, erre azért volt szükség, 
mert a támogatási formák között voltak változások elnevezésüket is illetően. A tavalyi évben 
a támogatásokra 22.054 e Ft-ot használtak fel.  
A pénzbeli és a természetbeli ellátások tekintetében is végzett egy megbontást. A 2014-es 
évben a természetbeli ellátások az összes támogatások 1/3-át képezték, az idei évben ez 
megfordult.  
Az adósságkezelési szolgáltatás február 28. dátummal bezárólag megszűnt. 2014-ben 11 
kérelem volt, melyek teljesítve lettek.  
Szociális bérlakások tekintetében a bizottság hatáskörébe tartozik a régi építésű szociális 
bérlakások kiutalása, illetve javaslatot tesznek a Ladányi Mihály úti bérlakások 
bérlőkijelölésére. Tavalyi évben 2 darab szociális bérlakás kiutalása történt meg, valamint a 
Ladányi Mihály úti bérlakások esetében is 2 javaslat történt meg.  
A fiatalok életkezdési támogatásánál sajnos nem emelkedik a kérelmezők száma, 2014-ben 6 
gyermek számára összesen 120 e Ft-ot állapított meg a bizottság. A támogatási formával 
kapcsolatban a Dévaványai Hírlapban is megjelent a tájékoztatás.  
A bizottság üléseit szakmai megalapozottság, megfelelő emberi kapcsolat jellemezte. A 
bizottság munkájában résztvevő képviselők, bizottsági kültagok rendszeresen, megjelölt 
időben vettek részt az ülésen. Kellő komolysággal, odafigyeléssel, segítőkészséggel, a 
rászorultság elvének az önkormányzati lehetőségek figyelembevételével hozták meg a 
döntéseiket a kérelmek elbírálása során.  
A beszámolóban megemlítette még, hogy az őszi választások során bekövetkezett személyi 
változások a bizottság munkájában nem okoztak fennakadást.  
 
Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke –  A bizottság nevében 
megköszöni az igazgatási iroda egész évben végzett munkáját. Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolója 2014. évben végzett munkájával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki javasolja a Képviselő-testületnek elfogadásra a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
beszámolóját 2014. évben végzett munkájáról kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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Határozat: 

  957/2015. (IV. 13.) Dv. Kt. Szeü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság 2014. évben végzett munkájáról szóló 
beszámoló elfogadását. 

 
(A Szociális és Egészségügyi Bizottság beszámolója a 2014. évben végzett munkájáról a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke – Megkérdezi van-e valakinek 
bejelentése a zárt ülés napirendi pontjainak megtárgyalása előtt? 

Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el. 
Megállapítja, hogy a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell 
folytatnia önkormányzati hatósági ügyek tárgyalása érdekében. 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A zárt ülés anyaga a II-2/914-1/2015. iktató számú külön jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1530 órakor bezárja. 
 

A jegyzőkönyv kelt, mint az első oldalon. 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 
_________________________ _______________________ 

 Kanó József Nagy Erzsébet 
bizottság elnöke bizottság tagja 

  
 
 
 ______________________ 
 Toókos Mária 
            jegyzőkönyvvezető 
 


